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Z práce obecního zastupitelstva 
      

     Práce obecního zastupitelstva navázala na činnost v 
předcházejících letech. Byl to poslední rok volebního období 
2019-2022, ve kterém obec vedl starosta David Morávek. V září 
2022 se uskutečnily volby do obecního zastupitelstva. V naší 
obci žádnou změnu nepřinesly. I pro další volební období 
zvolené obecní zastupitelstvo potvrdilo do role starosty Davida 
Morávka a do role místostarostky Adélu Tesařovu. Lenka 
Bourová povede kontrolní výbor a nová členka týmu, Soňa 
Junková, finanční výbor. Jana Bílá bude pokračovat v roli 
hlavního organizátora kulturně společenských akcí. 
     Do roku 2022 jsme vstoupili se schváleným vyrovnaným 
rozpočtem ve výši téměř 7 mil. Kč na straně příjmů i výdajů. 
Příjmy se v průběhu roku naplňovaly proti předpokladu vyšším 
procentem především v důsledku růstu daňových příjmů. Ve 
výdajích jsme naopak šetřili a hradili převážně mandatorní 
nákladech. Na konci roku očekáváme přebytek hospodaření za 
rok 2022 ve výši cca 2,5 mil. Kč. Finance šetříme především pro 
budoucí investice související s rekonstrukcí budovy obecního 
úřadu a opravu stávající páteřní komunikace skrz obec. 
Pardubický kraj před převedením této silnice do vlastnictví obce 
zajistí její opravu, ale za naší částečné finanční spoluúčasti.  
     V letošním roce jsme zrealizovali následující akce: 
Oprava cesty u Studánky. Nově vybudovaný chodníček byl 
navazující stavbou po předchozí úpravě vodoteče a budovy.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Oprava silnice na Oblátka. Silnici se podařilo opravit solidním 
způsobem, aby mohla být občany využívána pro cesty směrem 
na Týnec nad Labem za doby uzavírky hlavní silnice související 
se stavbou obchvatu. Velký provoz nejen místních se ale 
znatelně podepsal na jejím stavu, a tak už nyní se tam nejezdí, 
ale skáče. 
Oprava kanceláře OÚ, chodby a schodiště. Zejména 
schodiště na úřadu se už hodilo spíše pro natáčení filmů pro 

ročník 2022, číslo první a zároveň poslední 

Vážení kojičtí spoluobčané, 
     už za pár chvil tady bude nový rok. Moje maminka vždycky během Vánoc říká: „Co nového nám asi přinese?“ a 
většinou si hned sama odpoví: „Nic dobrého to asi nebude“. Já se celý život snažím být optimistou, vidět v lidech spíš to 
dobré a věřit v to, že sama dokážu alespoň částečně ovlivnit své šťastnější zítřky.  
     Uzavíráme už třetí rok v řadě, který z pohledu společnosti nemůžeme hodnotit nijak růžově. Po covidu nám do Evropy 
přišla válka, nedostatek paliv, vysoké ceny energií a dvouciferná inflace. To všechno má vliv na náladu mezi lidmi 
navzájem i v rodinách. Tak jako jsme před rokem zaznamenávali rozdílné názory na covidovou pandemii, různé názory 
panují nyní na uprchlíky z Ukrajiny, na řešení energetické krize. A tak jsme v podstatě všichni postaveni před zkoušku 
z demokracie, být schopen respektovat jiný, mnohdy protichůdný názor. Rozličné vnímání rozdělilo mnoho kamarádských 
skupin i širších rodin, a to je vždy velká škoda.    
     V roce 2015 jsme v Kojicích uspořádali u příležitosti 50tiletého výročí sjezdu rodáků velkou společenskou akci Máme 
rádi Kojice (film je pod stejným názvem dostupný na Youtube). Záběry z roku 2015 jsou podkresleny písní Žijeme 
v nádherné době. Ten názor, že jsme před covidem žili ve skutečně nádherné době, zastávám stále. Ani dnes se většina 
z nás nemá špatně, ale všeobecný návrat do opětovně nádherné doby asi chvíli potrvá. O to víc bychom si v současnosti 
měli vážit vzájemné úcty, lásky, rodiny.  
     Za mého dětství se na papírové pohlednice k novému roku psal prostý text Hodně zdraví, štěstí a spokojenosti. Tak 
jednoduché, tak moudré a všezahrnující. Postupem času se přání rozšiřovala např. o pracovní a osobní úspěchy, o hodně 
krásných zážitků, o lásku, o dobré přátele, o splněná přání, o nezapomenutelné chvíle, hodně energie atd. To všechno je 
fajn, ale velmi individuální a pro každého jinak důležité. A tak mi letos dovolte vrátit se o několik desítek let zpět a popřát 

vám do nového roku 2023 hodně zdraví, štěstí a spokojenosti. A máte tam schováno úplně všechno 😊. 

 



Už za pár dní dnes čekají volby prezidenta republiky. První kolo 
voleb se uskuteční 13.-14.1.2023, druhé kolo o 14 dní později,  
27.-28.1.2023.  
Z celkem 21 uchazečů do boje o Hrad postoupilo 9 kandidátů. 
Prezident se v České republice volí na pět let. Věříme, že i vy si 
najdete čas a potkáme se ve volební místnosti. 

pamětníky. Teď ho zdobí krásné schody ve dvoubarevné 
kombinaci, opravené omítky, zářivě bílá výmalba, nové 
osvětlení a zábradlí. V kanceláři kromě výměny nábytku byla 
provedena nová elektroinstalace, omítky a výměna světel.  
Doplněním laviček. Instalováno bylo několik samostatně 
stojících laviček a v parku odpočinkové zákoutí. 

  
     Hodně energie a času stojí našeho starostu probíhající 
výstavba obchvatu. Investorem stavby je sice Pardubický kraj, 
ale podpořit, projednat, zrealizovat všechny požadavky a 
podpůrná opatření padlo na bedra našeho obecního úřadu. 
Spolupracovat jsme museli také na druhé stavbě připravované 
krajem: Silnice II/322 – průtah obcí. Podklady pro projekt a 
dokumenty stavebního řízení si také vyžádaly aktivní podporu 
z naší strany. Je naším cílem, aby oprava byla provedena jako 

komplexní, včetně odvodnění, chodníků, doplnění kanalizace. 
Zkrátka, aby se na nic nezapomnělo. Proto bylo nutné zaměřit 
se také na nezbytnost dobudování vodovodních a kanalizačních 
přípojek k nemovitostem na pravé straně silnice (směrem na 
Týnec nad Labem). Na setkání s majiteli nemovitostí bylo 
dohodnuto vybudování 20 kanalizačních a 3 vodovodních 
přípojek. Obecní úřad pomůže s projektovou dokumentací. 
Vlastní realizace přípojek musí být dokončena před zahájením 
opravy silnice tak, aby nedošlo k jejímu poničení. Není tedy 
možné už váhat a časově budování přípojek posouvat.  
     Podařilo se nám získat dotace od společnosti SEVen Energy 
a Pardubického kraje na drobnější rozvojové akce v obci. Také 
provedené externí kontroly a audity prokázaly, že hospodaření 
obce odpovídám všem předpisům. 
     A na co soustředíme svoji pozornost v roce 2023? Hlavní 
záležitostí bude pokračování rekonstrukce v budově obecního 
úřadu. Pro následující rok plánujeme opravu a výstavbu 
sociálního zařízení a kuchyňky s předpokládanými náklady ve 
výši 1 350 tis. Kč. Silnice přiléhající na obchvat si vyžádají 
z našeho rozpočtu 700 tis. Kč. Energetická situace nás vede 
k záměru vyměnit lampy veřejného osvětlení za 600 tis. Kč. 
Dále se chystáme opravit hřbitovní zeď, odpady v mateřské 
škole a boží muka. Tolik plán. Doplní ho řešení aktuálně 
vzniklých situací v průběhu roku. 

 

Jak to vidí starosta….? 
 

          Pro podzimní volby do zastupitelstva obce Kojice 
byla podána pouze jedna kandidátní listina, sdružení 
nezávislých kandidátů PRO KOJICE v čele s Davidem 
Morávkem. Volby potvrdily pořadí zvolení kandidátů tak, 
jako stanovilo uskupení ve svém návrhu. Z 350 voličů 
vedených ve volebním seznamu obce přišlo vyjádřit 
svou podporu zastupitelstvu 169 občanů. Starostu, 
Davida Morávka čeká ve funkci starosty druhé volební 
období. Předtím již působil jedno volební období jako 
místostarosta a ještě dříve jako předseda výboru pro 
rozvoj obce. Na startu dalších čtyř let na úřadě jsem mu 
položila několik otázek. 
 

Jaký byl Tvůj hlavní motiv k tomu, abys znovu 
kandidoval do zastupitelstva a na pozici starosty? 
Můj hlavní motiv pro kandidaturu na další volební období 
byla zodpovědnost za v minulém období již zahájené, ale 
nedokončené akce v obci.  Myslím tím především obchvat 
obce, příprava na rekonstrukci průtahu obce a oprava 
obecního úřadu. Jsou zde ale i další důvody, proč jsem se 
takto rozhodl. Myslím tím velmi dobrou spolupráci mezi členy 
zastupitelstva, podporu ze strany občanů, známých, přátel a 
pozitivní vnímání změn ve vzhledu obce.   
Čím tě obohatila práce starosty obce v uplynulých 
čtyřech letech? 
Práce starosty mě obohatila o lidský rozměr tohoto poslání. 
Ve funkci místostarosty jsem řešil spíše technické záležitosti. 
Ve funkci starosty se má působnost rozšířila o rozměr 
sociální. Během pandemie covidu a povodňových stavů 
jsem si uvědomil, jak zranitelní jsou jednotlivci, starší lidé 
bez vazeb na okolí, své blízké. Jak důležitá je spolupráce 
mezi vedením obce, dobrovolníky, spolky a podnikateli 
v obci.  Myslím, že fungování vesnice jako místa, kde si lidé 
pomáhají a znají se, bude v dalších letech a v této ne zcela 
jednoduché době stále důležitější.  
Kdybys mohl něco udělat pro obec v uplynulých čtyřech 
letech jinak, co by to bylo? 
V minulých čtyřech letech byla některá rozhodnutí vyvolána 
neočekávanými událostmi jako pandemie, válka. Některá 

rozhodnutí byla ovlivněna událostmi, na které jsem se těšili, ale 
už jsem téměř nevěřili že přijdou. Tím myslím zahájení prací na 
obchvatu. Některá rozhodnutí byla plánovaná na základě toho, 
co bychom chtěli v obci vylepšit, kam bychom obec chtěli 
posunout. Jakým způsobem jsme se trefili do potřeb obce a 
občanů by měli zhodnotit občané Kojic. Změnu ve směřovaní 
obce bych určitě neudělal. Najde se spousta menších věcí, které 
by se daly udělat jinak. Možná lépe, možná hůře, ale chybami se 
člověk učí.  
Co nejvíce trápí starosty malých obcí? 

První jednoduchá otázka      . Čas, neustále se zvyšující 

byrokracie, papírování. Dále pak slabá zpětná vazba od občanů, 
slabá účast na veřejných zasedání, a můžu říct, že i zahleděnost 
některých občanů jen na svůj „dvoreček“.  Věta: „Já se starám 
jen o své.“ v současné době neobstojí.   
Kdo Ti z občanů obce udělal v poslední době něčím radost? 
A čím? 
Moje rodina, tím že je fungující, podporuje mě a bere mě 
takového, jaký jsem.  
Na co se nejvíc těšíš v nadcházejícím volebním období? 
Na dokončení obchvatu a všech staveb, které nás čekají a budou 
omezovat. Ať už uvnitř vesnice (oprava průtahu obcí), tak v okolí 
(oprava mostu v Týnci nad Labem, nadjezdu přes trať u 
elektrárny). Těším se na větší klid v obci a myslím že nejsem 
sám.  
A co myslíš, že nejvíc potěší naše občany? 
Jak jsem již zmiňoval, klidnější život v obci po dokončení 
stavebních prací na obchvatu, a to jak ukončením hlučných 
prací, tak odvedením tranzitní dopravy z obce. Dále pak 
množství kulturních akcí a příležitostí, kde se občané mohou 
sejít, pobavit se, postěžovat si a být spolu.  
Co hezkého Tě ještě čeká do konce letošního roku? 
Snad klidný konec roku. Návštěvy příbuzných a přátel, Silvestr a 
novoroční sliby.   
A teď máš 5 slov na novoroční přání svým spoluobčanům. 
Přeji hodně zdraví, spokojenosti a ohleduplnosti. 
Děkuji a také přeji hlavně zdraví a ať se Ti všechno daří. 
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     Staví se! A to je super. I když za cenu významného 
omezení našich cest do práce i jinam. Do května nás 
limitovala uzavírka na Chvaletice a následně dosud trvající 
uzavírka na Týnec nad Labem. Projíždět se ale oběma 
směry po většinu období dalo, i když to samozřejmě 
znamenalo porušení zákazu. Pro ušetření 15 km cesty po 
objížďce při současné ceně benzínu a 15 minut času 
většina obyvatel trochu napětí a strachu podstoupila. Užili 
jsme si období velmi špinavé silnice v intravilánu obce a 
časté průjezdy velké techniky.  
     S tím bude na jaře 2023 konec. Podle původního 
záměru měla být stavba dokončena v září 2022. Nyní to 
vypadá cca na duben 2023 a vzhledem k zatím mírné zimě 
možná ještě dříve. Stavba je průběžně kontrolována 
příslušnými institucemi, ale i většinou našich obyvatel. 
Procházky a projížďky na nové silnici se staly takřka 
denním rituálem celé řady z nás. 
 

 

     Letní kino se stalo tradicí jak v naší obci, tak v těch 
okolních. Letos opět počasí trucovalo, ale film bylo 
možné po krátkém přerušení zhlédnout až do konce. 
Vybíráme nové české komedie a Srdce na dlani splnilo 
naše očekávání. Nabízelo se fajne občerstvení a 
točená plznička. Promítání filmu se uskuteční i příští 
rok. Dejte si do diářů termín 4. srpen 2023. 

      

     Zatančit na letním parketu v parku jste si letos mohli 
celkem třikrát. Účast na všech zábavách byla poměrně 
slušná. 
     První taneční zábavy se ujali sportovci. 9. července 
se nesla parkem hudba skupiny DOMINO z Týnce nad 
Labem. Po dvouleté pauze jsme se všichni těšili na 
dobroty připravené našimi rybáři. Rybí hody a tancování 
se skupinou TRITON jsme si užili 23. července. 
Poslední taneční zábavu uspořádal opět fotbalový klub. 
13. srpna jsme se bavili při hudební produkci DUO 
SMOLÍKOVI a jejich kamaráda. 

 
 

      
 
 

     I divadlo jsme letos chtěli mít doma, v parku. S divadelním spolkem 
z Chlumce nad Labem jsme se domluvili na představení Radúz a 
Mahulena. 21. srpna se ale počasí vyvíjelo poměrně dramaticky. 
Dlouhotrvající déšť a nedobré vyhlídky zlepšení počasí způsobily 
odvolání plánované produkce. Tak snad se to podaří příští léto. 
     Zájezd na představení jsme uspořádali do Klicperova divadla 
v Kutné Hoře. Bavili jsme se u komedie Víš, že víš, že vím. V komedii 
plné překvapení, zvratů, krásných lží, bouřlivých scén a italského 
humoru excelovali Simona Stašová a Michal Dlouhý. 

      
     Ani naše seniorky letos nezahálely. Ve spolupráci s motelem 
Železné Hory uspořádaly 11. června setkání kojických rodáků 
důchodců, resp. Setkání přátel Kojic.  
     A o pět měsíců později, přesně na Martina, zopakovaly v motelu 
Svatomartinskou zábavu. Nabízela se mladá vína, kachna s variací 
knedlíků a zelí a kapela TECHNICS. Opět bylo plno a všichni se dobře 
bavili. 
 

      S o u s e d s k á    s n í d a n ě 
Této akcičce se v naší obci daří už několik let. 
Zpravidla vyjde počasí a rozmanitost nabídky láká 
ochutnávat další a další dobroty. Letos byla účast 
nejvyšší za všechny ročníky. Místa máme v parku 
dost i pro další z vás. Bývá to pohodové ráno….  

      

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 

 
 

      Rok 2022 byl pro některé z našich 
spoluobčanů rokem významných kulatin. 
Nejčastěji slavená byla letos v naší obci 
sedmdesátka. Jako první toto jubileum 
oslavovala už v lednu paní Hana 
Růžičková, následovali paní Zdeňka 
Volejníková, Miloslav Morávek, Jiří 
Franta, Věra Frantová, Hana Šebková, 
Marie Slánská, Marcela Brunclíková, 
Zdeňka Kantůrková a na Štědrý den 
Miroslava Sýkorová. Mezi další jubilanty 
v letošním roce patřili: pan Vladimír 
Bílek, Jaroslav Vozáb, Petr Simon, Karel 
Junek, Josef Fíla, paní Jaroslava 
Vančurová, Jitka Vančurová, Alena 
Horáčková, Danuše Hukalová a Jana 
Vršovská. Ještě jednou všem 
oslavencům přejeme hodně zdraví a 
pohody do dalších let. 
      
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
     Oproti uplynulým letům se narodilo i 
výrazně více dětí. Některá jména vám 
nejspíš budou trochu záhadou, protože 
se jedná o nově přistěhované občany. 
V březnu přišel na svět Matěj Míča (čp. 
32), v červenci se narodili Lukáš Kvapil 
(čp. 192) a Adrian Feneš (čp. 128), v září 
řadu miminek rozšířil Matyáš Povýšil (čp. 
147), v listopadu poprvé spatřil svět 
Matyáš David (čp. 62). Novorozencům 
přejeme do života hodně štěstí, 
spokojené dětstvím a rodičům hodně 
radosti při jejich výchově.  

     Bohužel i výčet spoluobčanů, kteří 
nás v roce 2022 opustili, je delší než 
obvykle. Rozloučili jsme se s paní Evou 
Čábelkovou (čp. 22), panem Františkem 
Máslem (čp. 31), paní Zdeňkou 
Syrovátkovou (čp. 72), panem Václavem 
Munzarem (čp. 43), panem Vojtěchem 
Dočkalem (čp. 65), panem Františkem 
Sotonou (čp. 53), paní Vlastou 
Kučerovou (čp. 116) a paní Zdeňkou 
Pickovou (čp. 161). Za nebeskou bránu 
jim posíláme milou vzpomínku. 
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Letní zábavy 

Divadelní okénko 



     Společné turistické výlety jsme si letos užili dva. Díky 
autobusovým službám pana Herverta (moc děkujeme) si můžeme 
dovolit i také záležitosti, které bychom s velkou pravděpodobností 
nepořádali. První akcičku jsme zorganizovali hned po čarodějnicích. 
Pochod k Žabákovi byl pro všechny skvělou variantou, jak prožít 
první máj. Startovalo se na etapy. První skupinku čekala trasa 
v délce 15 kilometrů a odcházela z parku už devět ráno. O půl 
dvanácté čekal autobus na ty, kteří si zvolili kratší trasu. Obě 
skupinky se setkaly v Morašicích, kde jsme se všichni občerstvili 
pečenou sekanou. Pak už jsme společně pokračovali k rybníku 
v Seníku. Hospoda U Žabáka s příjemným posezením se postarala o 
pohodové odpoledne a pan Hervert o bezpečnou cestu zpět. 
      

 

     Autobusový zájezd na hory zamířil v loňském roce do Deštné 
v Orlických horách. Většina účastníků se věnovala sjezdovému 
lyžování, i když počasí toho dne příliš nepřálo. Sněžení a špatná 
viditelnost však neodradila děti ani dospělé. Vždyť po covidových 
zákazech jsme zase mohli do lyžařských středisek. Menší skupinka žen 
se vydala na běžky na Šerlich. Před Masarykovou chatou bylo třeba 
prkýnka trochu namazat. Lyží tam stálo hodně, a tak omylem dostala 

vosk i jedna neznámého lyžaře. Ten si pak asi užil super jízdu      .  

     Ale teď už k nově chystanému zájezdu na hory. Ten se 
uskuteční v sobotu, 7.1.2023. Vyrazíme v 7 hodin z parku do 
Herlíkovic. Pokud by se podmínky natolik zhoršily, bude termín 
přeplánován. 
 
 

 

     I zářiový výlet se nesl ve znamení příjemné turistiky, pohody, 
krásných výhledů i gastronomických zážitků. Startovali jsme 
v Kamenném přívozu a Posázavskou stezkou jsme po skupinkách 
postupně došli do Pikovic a Hradišťka. Tam jsme měli zamluvená 
místa v hospodě Na Pervidle a opravdu ji můžeme všem 
doporučit. Tím ale naše cesta neskončila. Autobus nás přemístil 
k obci Teletín, odkud jsme se vydali k jedné z nejkrásnějších 
vyhlídek na řeku Vltavu, k vyhlídce Máj. Pohled na působivý 
meandr řeky byl opravdu oslnivý pro všechny zúčastněné. 
Pokochali jsme se, vyfotili a vrátili zpět k autobusu a vydali se na 
cestu domů.  
     Jenom připomínám, že turistický výlet organizujeme vždy první 
sobotu v září, která nezasahuje do prázdnin. V roce 2023 tedy 
vyrazíme 9. září. Tak si to už nyní dejte do svých diářů a 
pojeďte s námi. 

 
     Novinkou v kulturním životě bylo sousedské 
zpívání známých českých písniček v zasedací 
místnosti obecního úřadu.  V květnu jsme si dali 
takový rozjezd s několika účastníky. V listopadu už 
zavítalo ke společnému zpěvu a povídání 
pětadvacet z vás. Doprovod tvořila především 
kytara a basa, v listopadu přibyla i harmonika. 
     V budově obecního úřadu bude od února 
probíhat rekonstrukce. Jedno zpívání se ale ještě 
stihne. Přijďte si zanotovat a pobavit se 
10.1.2023 v 17 hodin. 

 

 
      
 

V roce 2022 byl 
dokončen projekt SAHA. 
Jednalo se o revitalizaci 
prostoru rybníků mezi 
bývalou starou a novou 
železniční tratí. Celému 
projektu předcházela 
několikaletá příprava, 
úpravy projektu a jednání 
s úřady. Jak jistě mnozí 
spoluobčané pamatují, 
jednalo se o zabahněné 
a zarostlé rybníky, které 
z části sloužily i jako 
nepovolené skládky. 
Cílem projektu bylo jejich 
odbahnění, vyčištění a 
vytvoření téměř 
dvouapůlhektarové vodní 
plochy, která bude 
stěžejně plnit funkci 
záchytu vody v krajině. 
     V neposlední řadě proběhla i rekultivace okolního 
prostoru. V blízkosti bylo v rámci projektu vysázeno přes 
padesát nových dřevin původních druhů – vrb, javorů a 
jasanů. Pro zachování i původních živočišných druhů byly 

                                                                                   
vybrané polozpracované 
kmeny ponechány v areálu a 
rozmístěny podél hráze, kde 
tvoří pás oddělující cestu od 
zatravněné plochy. 
Současně na přilehlé louce 
jsou dle projektové 
dokumentace umístěny čtyři 
hromady pokácených dřevin, 
které plní dle projektu rovněž 
funkci nového domova pro 
drobné živočichy. Rybník se 
postupně stává domovem 
pro nové obyvatele. Kromě 
drobných živočichů se zde 
usídlila rodinka labutí a 
kachen, které zde již vyvedly 
v letošním roce svá mláďata. 
Celý projekt vznikl za 
podpory Ministerstva 
zemědělství a programu 
Retence vody v krajině. 

Pevně věříme, že SAHA se stanou staronovým místem, 
které bude příjemným zpestřením pro procházky všech 
obyvatel Kojic, kteří budou respektovat přírodu a dodržovat 
pravidla fungování tohoto otevřeného areálu. 

informace poskytla Věra Krátká 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 

4

. 

Revitalizovaná SAHA 

Turistické výlety 



     Sbor dobrovolných hasičů Kojice nevyrušila naštěstí v letošním roce žádná siréna signalizující požár 
v katastru. Jako v minulých letech hasiči pomáhali při organizaci společenských akcí a při údržbě obce. Po 
dvou letech covidové odmlky dostali chuť si poměřit svoji připravenost s kolegy dalších hasičských sborů 
v okolí a přihlásili se hned do dvou soutěží. V té první, která se konala v Labětíně, to zrovna moc skvěle 
nedopadlo. Sedmé místo ze sedmi družstev.  
     Odraz ze dna se vydařil hned napoprvé. Hasiči nepropadli žádnému stresu a do dalšího závodu 
v Kladrubech nad Labem povolali mladé posily. Kombinace zkušeností starších a rychlosti mladých se 
vyplatila. Z osmi mužstev se náš tým umístil na pátém místě!!! A to je pro příště dobrá motivace. Kojické 
hasiče na soutěžích reprezentovali: Pavel Vančura, Adam Vančura, Milan Veselý, Milan Veselý ml., Tonda 
Kraus, Jarda Kubín, Josef Kučera. Nadějné mládí představují Josef Lebeda nejml. a Vojta Kofroň. 

 

           

SDH 

Kojice 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

      

     
 
      První akcí letošního roku byla návštěva Dua Eden a 
vystoupení opice, pudlíků a čtyřmetrové krajty. V únoru se konal 
karneval s tancem, soutěžemi a rejem masek. V březnu jsme se 
rozloučili s paní Zimou vhozením moreny do Labe, ke Dnu 
Země v dubnu jsme uklidili odpadky ve vesnici a v lese. Koncem 
dubna jsme si užili svátek čarodějnic. Chodíme s batůžky do 
přírody po okolí Kojic. V květnu jsme navštívili společně s rodiči 
minizoo Habrkovice,12.5. jsme si s budoucími školáky prohlédli 
prostory ZŠ Chvaletice. 
Den dětí jsme oslavili na zahradě MŠ, den poté nás navštívili 
školáci z Chvaletic s paní učitelkou Danou Morávkovou. 
Akci opékání špekáčků na zahradě MŠ využily všechny rodiny 
našich dětí. 
     Spolupracujeme s místními hasiči - dopoledne plné soutěží a 
seznámením s hasičskou technikou. 
     22.6. jsme uskutečnili výlet do Herolandu, děti měly možnost 
užít si atrakcí a dílničky. 
     Společně s rodiči čtyř dětí, které odchází do školy, jsme se 
rozloučili s Péťou, Matýskem, Davídkem a Nikolkou. Změna 
nastává i v personálu, MŠ opouští po 7 letech paní učitelka A. 
Kmoníčková, na její místo od září nastoupila Lenka Králová. 
Nový školní rok zahajujeme třídní schůzkou s tradičním 
opékáním špekáčků na zahradě MŠ. 
     Podzimní výlet byl na přání rodičů uskutečněn dne 
27.10.2022, jeli jsme do Dýňového světa poblíž Golčova 
Jeníkova,  27.11. jsme vystupovali s pásmem v parku obce. 
5.12. k nám přiletěl Mikuláš s Andělem, děkuji p.Haně 
Růžičkové.

 
      
 

Poděkování patří také rodičům, p.Horáčkové za fotografování 
akcí, mým kolegyním za zodpovědný přístup, za trpělivost při 
každodenní práci s dětmi. Můj dík směřuje i k zastupitelům obce 
za spolupráci. 
Na závěr vám posílám "malý Silvestr" v podobě perliček dětí: 
Matýsek: „Zítra jedu na hory - podle toho mám 7 ponožek, budu 
tam 7 dnů". “Dneska je tady hodně kluků, máme tu PÁNSKÝ 
KLUB“ 
Davídek: „Já nakreslím Máťovi něco k svátku..." Matěj: „Je 
svatého Matěje." Daneček: „A mně taky něco nakreslíš?“ 
Davídek: „Ono ale není SVATÉHO DANEČKA.“ 
Daneček a Matěj: „Uděláme pod tunelem koleje." Já: „To je ale 
dílna, ne?" Matýsek: „Ne, tunel, teď jsme změnili názor!" 
Martinka: „Jsem Vojty LÁSKA." „David mě držel za TĚLO.“ „Já 
koukám do blba a mamka vždycky říká, že koukám DO NIC." 
„Tonda nás tady ruší při čůrání.“ 
Daneček: „Izabelka mě bouchla a já jsem jí to 
ZAPLATIL.“(oplatil) „Nekřičte na mě, jsem naočkovanej!“ „Holky 
nosí PROPRSENKY.“ Daneček u barev: „bílá, žlutá, oranžová, 
BETONOVÁ.“ (šedá) „Franta nám kadil na střechu.“ Já: „Kdo to 
je Franta?“ Odpověď: „Takovej pták.“  
Já: „Daneček se asi špatně vyspal.“ Matýsek: „Asi se mu zdály 
NOČNÍ MŮRY.“ „Damiánek říkal, že jsem mu zničil život, ale já 
jsem mu život nezničil…“ 
Ptám se Stelinky: „Steli, co děláte ve Skautu?“ Daneček (chodí 
na fotbal): „Steli a máte tam POLOČAS?“ 
Já: „Rozárko,co ti bylo?“ „ZÁNĚT MOČÁLU“ 
                                                                                Jana Kůsová 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Život v mateřské škole 
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     Po pandemické odmlce jsme letos opět rozsvítili 
společně vánoční strom. První adventní neděli jsme se 
sešli v parku, abychom se naladili na předvánoční čas. 
Program zahájily kojické žákyně základní školy hrou koled 
na flétnu. Poté vzlétly k nebi barevné balónky a na nich 
namalovaná či napsaná přání Ježíškovi. S pásmem 
básniček a písniček vystoupily děti z mateřské školky.  
     Starosta obce popřál přítomným krásný adventní čas a 
pak se rozzářil kojický vánoční stromek. Nechyběl stánek 
s nabídkou adventních dekorací.  
     Zastupitelé připravili občerstvení v podobě vánočního 
cukroví, sekané a hodně sladkého čaje, a to i toho 
rumového. Inu, někdo má sladké rád…. 

 

     I Mikulášská besídka pro děti letos po dvou letech zase byla. 
Uspořádali jsme ji v zasedací místnosti obecního úřadu s ohledem 
na komplikovaný přístup do motorestu. Při počtu zúčastněných 
přibližně 35 dětí a jejich rodičů prostory praskaly ve všech. Příští 
akci tohoto typu bychom proto znovu rádi vrátili zpět na Železné 
Hory. Program se dětem líbil a každé si odneslo krásnou červenou 
punčochu plnou dobrot. 

 

   

 

 

 
      
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Vážení příznivci kojického fotbalu.  
     A máme tu další uplynulý rok 2022, což je doba pro 
ohlédnutí za naší klubovou a fotbalovou činností. Jaký byl? Dalo 
by se to shrnout do dvou slov. Nahoru a dolů! Po výborném 
podzimu 2021, jaký si příznivci kojického fotbalu dlouho 
nepamatují, jsme usadili na 1. místě. Rozlučka byla hodně 
emotivní se skandováním: „Tak jsme první no a cooo.“ A mysleli 
si, že by to mohla být sezona postupová. Ale výsledek byl jiný. 
Abychom se dobře připravili, dělali jsme sobotní výběhy k nabytí 
nějaké fyzičky. Katastrofa! Až pětidenní zimní soustředění v 
termínu od 2.3. - 6.3.2022 splnilo nějaký účel. Na konec 
soustředění byl odehrán přátelák s Kořenovem, ve kterém jsme 
odešli poraženi. Jak se později ukázalo, tak na herní pohodě v 
druhé polovině soutěže se to moc neprojevilo. Po příjezdu ze 
soustředění následovalo přípravné fotbalové sehrání tří 
přátelských zápasů, a to v Dražkovicích, doma s Týncem nad 
Labem a ve Veletově.  
     Jarní část sezony začala v dubnu domácím zápasem            
s Jankovicemi, který jsme vyhráli vysoko 6:2. Tento vítězný 
začátek nás nakopl do dalších kol, kdy v prvních šesti kolech 
jsme 5x vyhráli a 1x remizovali. S vědomím vynikajících 
výsledků jsme asi propadli uspokojení. A asi proto přišel trest    
v podobě tří prohraných zápasů za sebou. To mělo za následek, 
že jsme spadli na 3. místo, kde jsme zůstali až do konce 
sezony, a tak jsme nepostoupili. To se projevilo na odchodech  
 

 
kvalitních hráčů do jiných klubů (Munzar, Moravec, Norek). 
Tradiční rozlučka se vedla v duchu budoucnosti kojického 
fotbalu, jelikož nás tyto odchody hodně zasáhli. Nakonec z toho 
vzešlo rozhodnutí přihlásit novou sezonu v podobě, jak ji znáte 
z odehraných zápasů. Proto hraje, kdo má ruce a nohy.  
     V letním období to nebylo jen o fotbale. Fotbalisti uspořádali 
dvě taneční zábavy. První, 9.7.2022, se skupinou DOMINO a 
druhou, 13.8.2022, se skupinou DUO Smolíkovi + kamarád. 
Účast byla celkem dobrá. DOMINO – 160, DUO Smolíkovi – 
120 lidí.  
     Je tu nová sezona 2022/2023. Na začátek je třeba říct, že 
byla poznamenána dovolenými v průběhu srpna a září, 
zraněním a v neposlední řadě směnami, které zasahovaly do 
zápasů. Ale nějak jsme to zvládli. Největším nešvarem je 
zahazování brankových příležitostí, které jsme si vytvořili. Být 
alespoň o třetinu šancí produktivnější, tak postavení v tabulce 
po polovině sezony by bylo zcela jiné. Takto je z toho zatím 8. 
místo s bilancí 3 výhry, 4 remízy a 4 proher. Celkové skóre: 20 : 
23. Sezonu jsme 5.11.2022 zakončili tradiční rozlučkou. V 
neposlední řadě děkujeme paní Kašičkové, která se nám stará 
o praní našich dresů a také obsluhujícím našeho občerstvení na 
hřišti. Nebýt toho, už by asi fotbal v Kojicích nebyl.  
     Všem, kteří se starají, podporují a fandí kojickému fotbalu 
přejeme hlavně hodně zdraví, štěstí, spokojenosti a mnoho 
fotbalových zážitků v roce 2023. 

                                                                               Květoslav Záleský

 
Kojické noviny – občasník, číslo 1/2022. Vydává: Obecní úřad Kojice. Všechny články, které nejsou opatřeny jménem, napsala Jana Bílá, 
        která provedla i veškeré redakční úpravy, vydání připravila pro tisk a noviny i vytiskla. Počet výtisků 160.      
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Zprávy z klubu TJ Sokol – oddíl kopané 
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